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Regelrådet är ett särskilt beslutsorgan inom Tillväxtverket 

vars ledamöter utses av regeringen. Regelrådet ansvarar 

för sina egna beslut. Regelrådets uppgifter är att granska 

och yttra sig över kvaliteten på konsekvensutredningar till 

författningsförslag som kan få effekter av betydelse för 

företag. 

Polismyndigheten 

Yttrande över komplettering av konsekvens-
utredning till förslag om nya föreskrifter om inköps, 
försäljnings-, och förmedlingsförteckningar samt 
anmälan om transaktioner med skjutvapen 

Regelrådets ställningstagande 

Regelrådet yttrade sig den 29 november 2023 över konsekvensutredningen till 
Polismyndighetens förslag till nya föreskrifter om inköps, försäljnings-, och 
förmedlingsförteckningar samt anmälan om transaktioner med skjutvapen (RR 2023–286). 
Regelrådet konstaterade att det saknades en beskrivning av förslagets påverkan på berörda 
företagens kostnader och tidsåtgång samt en beskrivning av berörda företag utifrån antal och 
storlek. Regelrådet bedömde därför sammantaget att konsekvensutredningen inte uppfyllde 
kraven i 6 och 7 §§ förordningen (2007:1244).  

Med anledning av Regelrådets bedömning har Polismyndigheten kompletterat 
konsekvensutredningen avseende de ovannämnda bristerna. Vad gäller beskrivningen av 
berörda företag utifrån antal anges att det finns 326 juridiska personer med tillstånd att driva 
handel med skjutvapen. Siffran återspeglar sannolikt inte den exakta siffran, eftersom vissa 
återförsäljare återfinns med tillstånd för flera arbetsställen. Förslagsställaren bedömer att det 
rör sig om cirka 250 företag. Vidare anges, beträffande storleken på berörda företag, att 
förslagsställaren har genomfört sökningar utifrån parametrarna omsättning och antal 
anställda. Uppgifterna är huvudsakligen hämtade från företagens senaste årsredovisning (år 
2022). Antalet anställda är utifrån medeltal 14 personer, med medianvärde 2 personer. 
Omsättningen har medeltal 67 417 000 kr, med medianvärde 10 713 000 kr. Utifrån antal 
anställda uppskattas att förslaget berör 226 mikroföretag, 26 små bolag, 4 medelstora bolag 
och 3 företag som går över gränsvärdet. Förslagsställaren redogör vidare för berörda företag 
utifrån omsättning (s2). Det anges dock att det saknas uppgifter om omsättning för vissa 
bolag.  

Regelrådet gör följande bedömning. Beskrivningen av berörda företag utifrån antal och 
storlek är tillräckligt tydlig.  

Förslagsställaren konstaterar, beträffande påverkan på berörda företagens kostnader och 
tidsåtgång, att det är svårt att uppskatta kostnaderna. Polismyndighetens e-tjänst 
tillhandahålls kostnadsfritt. En vapenhandlare som använder sig av Polismyndighetens 
digitala vapenbok genom användargränssnittet med hjälp av befintlig dator har därmed 
obefintliga kostnader. Det anges dock att en annan vapenhandlare kan tänkas inneha ett 
omfattande system som önskas anpassas till flertalet datorer och ytterligare funktioner (för 
exempelvis lagerhållning eller kassa), för denne tillkommer större kostnader. 
Förslagsställaren konstaterar att detta är individuellt för respektive vapenhandlare, baserat på 
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den rörelsens individuella behov och önskemål.  

Regelrådet gör följande bedömning. Det är positivt att förslagsställaren har angett en närmare 
beskrivning av påverkan på berörda företagens kostnader till följd av förslaget. Regelrådet 
har förståelse för att grundkraven följer av överordnade regler men att det likväl är i 
föreskriftsform som dessa preciseras. Om kostnadsuppskattningar har gjorts vid framtagande 
av överordnade regler hade dessa kunnat återanvändas samt vid behov justeras eller 
åtminstone kommenteras. Regelrådet anser vidare att det hade varit önskvärt om 
förslagsställaren kunde uppskatta kostnaderna, exempelvis med hjälp av 
scenarioberäkningar. Avsaknaden av en beloppsmässig uppskattning medför att 
konsekvensutredningen fortsatt är ofullständig vad gäller påverkan på berörda företagens 
kostnader och tidsåtgång.   

Sammantagen bedömning 

Det är mycket positivt att förslagsställaren har tagit hänsyn till Regelrådets yttrande och 
kompletterat sin konsekvensutredning. Beskrivningen av berörda företag utifrån antal och 
storlek är tillräckligt tydlig. Beskrivningen av påverkan på berörda företagens kostnader och 
tidsåtgång hade med fördel kunnat vara tydligare. Regelrådet har dock förståelse för att det 
är svårt att uppskatta kostnaderna eftersom det beror på vilka system berörda företagen 
använder sig av. Regelrådet bedömer att de ovannämnda bristerna inte påverkar den 
sammantagna bedömningen.  

Regelrådet finner därför att konsekvensutredningen uppfyller kraven i 6 och 7 §§ 
förordningen (2007:1244) om konsekvensutredning vid regelgivning. 

Stöd till regelgivare i konsekvensutredningsarbetet finns i Tillväxtverkets handledning för 
konsekvensutredning. 

Regelrådet behandlade ärendet vid sammanträde den 8 dec 2023. 

I beslutet deltog: Anna-Lena Bohm, ordförande, Helena Fond, Hans Peter Larsson, Lennart 
Renbjer och Lars Silver. 

Ärendet föredrogs av: Steven Wall. 

Anna-Lena Bohm 

Ordförande  

Steven Wall 

Föredragande
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